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"Уважене екселенције, 

Драге колегинице и колеге, 

Даме и господо! 

Изузетна ми је част и задовољство да вас, у име босанскохерцеговачког 

предсједавања Јадранско-јонском иницијативом, могу поздравити на 13. 

Конференцији предсједника парламената земаља чланица Јадранско-јонске 

иницијативе. 

Јадранско-јонска иницијатива је форум дијалога и разумијевања. Увјерен сам 

да размјеном политичких мишљења и идеја можемо допринијети развоју и 

јачању сигурности у јадранско-јонској области, интензивирати сарадњу међу 

земљама регије и пружити подршку земљама чланицама које су у процесу 

приближавања Европској унији. 

 

Даме и господо, 

Босна и Херцеговина је мултиетничко, мултиконфесионално и мултикултурално 

друштво, које дијели  вриједности европских држава и народа. Снажно смо 

опредијељени за европске интеграције и регионалну  сарадњу. 

Значај регионалне сарадње препознајемо као основни предуслов за  

равноправно партнерство, наприје са сусједима, а потом и са осталим 

државама у Европи. 

Свјесни смо чињенице да не постоји начин да се очувају властити интереси без 

уважавања интереса сусједних земаља.  



Доприносећи стабилности и сигурности у региону, стичемо препоруку за 

напредак на европском путу. 

 

Босна и Херцеговина је опредијељена и за активно ангажирање у оквиру ове 

иницијативе.  

Осврћући се на Стратегију Европске уније за јадранско-јонску регију усвојену у 

новембру 2014., издвојио бих туризам као област за коју је БиХ најдиректније 

заинтересирана, а која је истовремено један од четири стуба те стратегије.   

Сматрам да Босна и Херцеговина може да буде  привлачна инвестициона и 

туристичка дестинација. Унапређење туристичког сектора ове регије кроз 

унапређење квалитета туристичког производа различитим иновацијама један је 

од основних циљева земаља чланица ЈЈИ. 

Зато је повезивање регије с циљем јачања одрживог туризма једна од двије 

теме о којима ћемо данас дискутирати. 

Друга тема је укључивање парламентарне димензије у реализацију циљева                              

Јадранско-јонске иницијативе. 

Имајући у виду да је законодавна власт све укљученија у процес европских 

интеграција, сарадња на регионалном нивоу посебно је значајна због 

међусобне размјене информација и искустава у суочавању са заједничким 

изазовима. Парламент не усваја само законе, већ као јака демократска 

институција доприноси политичкој стабилности и укупном развоју друштва.  

Парламент у интеграционом процесу има све важније мјесто, посебно у погледу 

јачања надзорне улоге. И у том смислу сматрам овај скуп посебно важним.  

 

Даме и господо! 

Дозволите ми да још једном изразим задовољство због вашег присуства на 

Конференцији и констатирам да су одабране теме у складу с постављеним 

циљевима Стратегије ЕУ за јадранско-јонску регију. 



Надам се успјешној сарадњи земаља јадранско-јонске регије кроз реализацију 

Акционог плана Стратегије ЕУ за јадранско-јонску регију. 

Истовремено, користим ову  прилику да вам зажелим успјешан  рад и 

добродошлицу у Босну и Херцеговину. (крај) 


